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ІНФОРМАЦІЙНЕ ПОВІДОМЛЕННЯ В ОРГАНІЗАЦІЯХ МОЛОДІ АТОМПРОФСПІЛКИ: РІЧНІ ЗВІТНІ КОНФЕРЕНЦІЇ

ЗАХИСТИМО ТИХ, ХТО ЗАХИЩАЄ НАС!

В конце прошлого года на базе автотранспортного
хозяйства Южно-Украинской АЭС силами работников
АТХ и других подразделений атомной станции,
неравнодушных жителей города, и при финансовой
поддержке всех подразделений НАЭК «Энергоатом»,
первичной профсоюзной организации, волонтерс-
кой группы «Крылья Феникса», благотворительного

фонда «Миротворец» было восстановлено восемь
единиц военной техники. Три бронетранспортера
остались на вооружении в воинской части 3044
Национальной гвардии Украины — для усиления
охраны и обороны ЮУАЭС, а пять БТРов отправили
выполнять боевые задачи на востоке нашей страны.

(Окончание на 3-й стр.)

Cнова ремонтируют технику для украинской армии

Звітна конференція ор-
ганізації молоді первинної
профспілкової організації
ВП «Рівненська АЕС» про-
йшла в інформаційному
центрі «Полісся». За визна-
ченою профспілковим комі-
тетом квотою у підрозділах
необхідно було обрати 89
делегатів, у роботі конфе-
ренції взяли участь 70. Вони
представляли практично усі
цехи атомної електростан-
ції. До президії увійшли
голова профспілкового ко-
мітету РАЕС Іван Мельник,
голова Організації молоді
Атомпрофспілки України
Павло Олещук, голова орга-
нізації молоді ППО ВП РАЕС
Сергій Омелянець.

У порядку денному конфе-
ренції були такі питання: звіт
організації молоді ППО ВП
РАЕС за 2014 рік та обгово-
рення змін і доповнень до
Колективного договору на
2015 рік. Окрім того, обгово-
рили питання, які стосуються
змін в організаційній структурі
та у Положенні Організації
молоді Атомпрофспілки.

Розпочинаючи свою до-
повідь, Сергій Омелянець по-
інформував, що, за даними
відділу кадрів, сьогодні на
Рівненській АЕС працює 2171
молода людина віком до 35
років. Це 27% від загальної
кількості працівників та мен-
ше, ніж у попередні роки.

Торік вдалося провести
усі заплановані заходи, серед

яких конкурси наукових до-
повідей і професійної майс-
терності, Спартакіада Органі-
зації молоді Атомпрофспілки
на РОК «Біле озеро», благодій-
на акція «Подаруй дитині по-
смішку» до Дня захисту дітей,
Кубок Білого озера з пляжно-
го футболу та патріотичний
флешмоб «Прийди у виши-
ванці» до Дня Незалежності
України, інтелектуально-роз-
важальна гра «Брейн-ринг»,
першість РАЕС з більярду.

Одним з важливих питань
конференції було дообрання
до складу Ради «молодіжки»
ППО ВП РАЕС нових членів.
Таке «вливання свіжої крові» —
логічний крок. Адже нинішній
склад Ради чинний до 2017
року. На той період більшості її
членів виповниться 35 років.
Тому надійну зміну треба готу-
вати вже сьогодні. До оновле-
ного складу Ради організації
молоді, яка тепер налічує 25
членів, увійшли десятеро но-
вих активістів — представни-
ків різних служб і підрозділів
РАЕС. Більшість з них упро-
довж кількох останніх років
були активними учасниками
усіх заходів організації. Вони
працюватимуть у восьми комі-
сіях: з організаційної, інфор-
маційної, житлово-побутової,
шефської, культмасової, соці-
ально-правової роботи, ви-
робничого навчання та спорту
і туризму.

Ще одне питання, яке
винесли на конференцію, —

доцільність створення органі-
зації молоді ППО ДП НАЕК
«Енергоатом». Річ у тім, що
сьогодні працює цілком дієз-
датна Рада молоді «Енерго-
атома», куди входять голови
організацій молоді первинних
профспілкових організацій від-
окремлених підрозділів. Усі ці
організації, у тому числі і «мо-
лодіжка» РАЕС, є повноцінни-
ми членами Організації молоді
Атомпрофспілки. Кожна має
своє представництво у Цент-
ральній раді — керівному ор-
гані Організації молоді, кожна
виставляє свої команди для
участі у заходах молоді Атом-
профспілки. Так, минулого
року команда «молодіжки»
ППО РАЕС брала участь у
атомпрофспілковій Спарта-
кіаді, турнірі «Силачі Атом-
профспілки», конкурсі КВН. У
складі 13 осіб представляла
атомну станцію на Форумі

Організації молоді Атомпроф-
спілки в Одесі. Після перейме-
нування Ради молоді, а апріорі
створення організації молоді
ППО ДП НАЕК «Енергоатом» і,
безумовно, зміни організацій-
ної структури, кожна з органі-
зацій молоді відокремлених
підрозділів, скоріш за все,
втратить своє представницьке
право, як у керівних органах,
так і у заходах Організації
молоді Атомпрофспілки. Фак-
тично дев’ять організацій мо-
лоді відокремлених підрозді-
лів «Енергоатома», які сьогодні
входять в Організацію молоді
Атомпрофспілки і становлять
по суті 50% її складу, пере-
творяться на одну. І Сергій
Омелянець, і Павло Олещук
бачать у цьому для органі-
зацій молоді відокремлених
підрозділів НАЕК «Енерго-
атом» тільки мінуси.
(Закінчення на 2-й стор.)

ПОПОВНИВСЯ СКЛАД «МОЛОДІЖКИ»
НОВИМИ ПРОФАКТИВІСТАМИ

Відповідно до рішення Президії Центрального комі-
тету профспілки від 29 січня 2015 року №П-16-1
18–21 березня 2015 року у м. Київ відбудеться V
Пленум ЦК Атомпрофспілки. Основне питання порядку
денного пленарного засідання: «Про дії Атомпроф-
спілки щодо забезпечення захисту трудових прав та
соціальних гарантій працюючих у сучасних умовах».

Первинним та об’єднаним профспілковим організа-
ціям доручено включити до порядку денного засідань
своїх виборних органів розгляд основного питання
порядку денного Пленуму, обговорити його та прийняти
відповідне рішення.

Відбудеться V Пленум 
Центрального комітету Атомпрофспілки

На порядок денний ви-
їзного засідання було ви-
несене питання норматив-
но-правового забезпечення
розвитку зони відчуження,
міжнародне наукове спів-
робітництво щодо подолан-
ня наслідків Чорнобильсь-
кої катастрофи, поводження
з радіоактивними матеріа-
лами, підписання змін до
Грантової угоди між Уря-
дом України та Державним
спеціалізованим підпри-
ємством «Чорнобильська
АЕС» як Одержувачем і
Європейським банком ре-
конструкції та розвитку
тощо.

Голова Атомпрофспілки
Валерій Матов зупинився
на розв’язанні соціальних
проблем працівників під-

приємств чорнобильської
зони відчуження, які, на
його думку, зумовлені хро-
нічним недофінансуванням
державних чорнобильських
програм. Цього року забор-
гованість за державними
програмами в чорнобиль-
ській зоні, накопичена ми-
нулого року, становила 131
млн. грн. З них: 33 млн. грн.
— заборгованість із заро-
бітної плати. До того ж,
«хоча обсяг робіт і кількість
поставлених державою пе-
ред підприємствами чорно-
бильської зони відчуження
завдань не зменшується,
кошти на фінансування у
бюджеті щороку скорочу-
ються на 10 відсотків», за-
значив Валерій Матов.
(Закінчення на 3-й стор.)

ІЗ ВИЇЗНОГО ЗАСІДАННЯ ПРОФІЛЬНОГО

КОМІТЕТУ ВЕРХОВНОЇ РАДИ УКРАЇНИ

«Еквілібристика» довкола
фінансування державних
чорнобильських програм.
І не тільки…

19 лютого відбулося виїзне засідання Комітету
Верховної Ради України з питань екологічної політики,
природокористування та ліквідації наслідків Чор-
нобильської катастрофи на промисловому майданчи-
ку ДСП «Чорнобильська АЕС». Участь у нараді взяли
голова парламентського комітету Микола Томенко,
голова Київської обласної державної адміністрації
Володимир Шандра, представники наукових установ,
керівники ДСП ЧАЕС та підприємств чорнобильської
зони відчуження.

У засіданні взяв участь і виступив Голова Атомпроф-
спілки України Валерій Матов, який того ж дня провів
більш як двогодинну зустріч з профспілковим активом
Чорнобильської об’єднаної організації профспілки.
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МОДЕРНІЗАЦІЯ АТОМНОГО ВИРОБНИЦТВА ТА ПРОДОВЖЕННЯ ЖИТТЄВОГО РЕСУРСУ ЕНЕРГОБЛОКІВ: ЕФЕКТИВНА ГАРАНТІЯ ЕНЕРГОБЕЗПЕКИ УКРАЇНИ

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Відтак, заслухавши аргументи, конференція постановила
доручити голові організації молоді ППО ВП РАЕС Сергію
Омелянцю донести позицію про недоцільність створення орга-
нізації молоді ППО ДП НАЕК «Енергоатом» до голови профкому
ППО «Енергоатома» Олексія Лича, а також звернулися до нього
з проханням організувати і провести звітну конференцію Ради
молоді ППО ДП НАЕК «Енергоатом».

Задовільну оцінку роботі організації молоді дав голова
профспілкового комітету Рівненської АЕС Іван Мельник, який
сказав, що і профорганізація, і керівництво РАЕС усвідомлюють
значення молодих працівників для всього колективу.

— Звичайно, були певні недоліки, непорозуміння. Але хто
не працює, той не помиляється, — визнав голова первинної
профспілкової організації. — Про наявні проблемні питання я
знаю і, сподіваюся, ми спільно їх вирішимо. Як голова профко-
му хочу, щоб ми чули і розуміли одне одного.

Іван Мельник висловив бажання організувати з активіста-
ми організації молоді навчальні заняття, семінари, на яких
силами апарату профкому, профспілкових активістів, спеціа-
лістів від роботодавця надавати молоді спеціальні знання
про економіку підприємства, основи управління персоналом,
трудове право, роль профспілки на підприємстві, її завдання
і функції, методи роботи, тактику і стратегію захисту трудо-
вих і соціальних прав членів профспілки, мотивацію проф-
спілкового членства. Це може стати хорошою і дуже корис-
ною практикою, особливо для виховання кадрового резерву
профспілки. 

Загалом конференція пройшла жваво і конструктивно, а
роботу організації молоді делегати визнали задовільною.

Іванна КОВБ
Фото автора

(Окончание.
Начало в №7–8)

— О таких ваших находках, что берегут
здоровье работников, известно коллегам
из других украинских АЭС? Может, чем-то
в этой части делитесь с ними?

— Делимся, конечно. По этому же верх-
нему блоку создали свой альбом чертежей.
Мы, когда начинали эту работу, поехали на
Ривненскую АЭС, они уже такие процессы
выполняют, взяли то, что было у них, все это,
естественно, переработали и создали свои
приспособления. К примеру, для вырезки
этого патрубка из верхнего блока. Это
целый своеобразный станок. За год до того,
как надо было его делать, собрал инжене-
ров-конструкторов по этому поводу, и все у
нас получилось.

— Что делают энергоремонтники,
когда нет ремонта, или это — непрерыв-
ный процесс?

— ЗАЭС имеет 6 блоков, даже если мы по
плану 52–65 суток будем ремонтировать, то
эта работа практически не прекращается.
Чаще бывает, что у нас два блока стоят в
ремонте одновременно, тогда загрузка, что и
говорить. В таком случае приходится коорди-
нировать работы, которые ведутся согласно
соответствующему графику.

— Сергей Александрович, сегодня
уже можно сказать, что начался необра-
тимый процесс корпоратизации НАЭК
«Энергоатом». В случае выведения ЭРП
из состава атомной станции у вас на этот
счет имеется какая-то тактика и страте-
гия выживания?

— Опыт России. Там выведена часть
персонала из «Атомэнергоремонта», они на
каждой промплощадке создали филиалы
«Атомэнергоремонта» (АЭР) с управлением
в Москве. Их работники, уже, так сказать,
подрядчики, используются, в случае надоб-
ности, и на других атомных станциях. Но
сказать, что это привело к хорошим резуль-
татам, я, по крайней мере, не могу. Из моей
информации, часть квалифицированного
персонала этой организации ушла оттуда,
потому что заработки меньше, чем у коллег,
которые остались на атомных станциях,
которые в социальном плане чувствуют
себя более защищенными. Потому что та-
кие вещи, как досрочные пуски блока, пере-
выполнение плана по выработке электро-
энергии, ведь ремонт сродни понятию
«энергия», и так далее, приносят им какую-
то часть дополнительного заработка. А для
работников АЭР эти вещи запаздывают
либо их вообще нет. Снабжаются АЭР тоже
по-разному. Поэтому в России это привело
к тому, что атомная электростанция имеет
деньги и необходимость выполнить работы,
а выполнять-то особо и некем, потому что
квалификация персонала АЭРов начала
ухудшаться. Может, в последнее время она
там стала лучше, но, по известным причи-
нам, сейчас я просто этого не знаю.

Так что корпоратизация, если будет про-
ведена с умом и люди не потеряют в зарпла-
те, социальной защищенности, тогда это,
наверно, не ухудшит положение дел и кол-
лективов. Хотя, в любом случае, если
ремонтников выведут за «ворота», меня
ведь, по возрасту, уже не успеют (улыбает-
ся), создав по примеру России подрядные
АЭРы, и скажут, что сегодня ты работаешь
здесь, завтра — там, а послезавтра —
неизвестно где еще, думаю, чувство собст-
венника, хозяина производства у такого
персонала будет немного нарушено. То есть
«ну сделал, да и сделал», а как оно будет
дальше, тот персонал, который на станции,
пусть разбирается. Если сейчас мы ведем
формуляры, журналы, техобслуживание и
тому подобное, то подрядчик вряд ли будет
этим заниматься. Он будет выполнять объе-
мы работ, которые ему дадут.

Нельзя сказать, что я совсем негативно
отношусь к будущему преобразованию НАЭК
«Энергоатом», просто надо не с бухты-барах-
ты это делать, как у нас иногда это случается,
а нормально, спокойно к этому отнестись,
посчитать, прикинуть. Дать время, чтобы
адаптироваться, вновь созданным подразде-
лениям ремонтников, обеспечить им социаль-
ную составляющую, чтобы квалифицирован-
ные работники не увольнялись, уйдут и ты им
замену не скоро не найдешь. Высококлас-
сный работник, тот же слесарь, даже в ремон-
те, воспитывается добрых 5–8 лет, чтобы он
стал специалистом.

— Сергей Александрович, вы ведь
член Атомпрофсоюза. Как оцениваете
роль и значение цеховой профсоюзной
организации в жизни ЭРП?

— Нормально работает цехком и его
председатель Сергей Владимирович Щер-
бак. В меру своих возможностей они орга-
низовывают различные встречи, вечера,
например, для ветеранов подразделения.
То, что от них зависит, они делают. И по
отдыху, оздоровлению людей, в принципе,
таких особых нареканий нет… Понятно, что
полностью быть довольным профсоюзной
работой нельзя. Мое пожелание — надо
стремиться работать лучше, постоянно
расти над собой.

— А что бы вы пожелали всему трудо-
вому коллективу ЭРП?

— Во-первых, я хотел бы пожелать всей
нашей стране мирного неба и своей земли
под ногами. Потому что можно иметь мирное
небо где-нибудь в солнечном Магадане, я
этого не хочу, я хочу жить в Украине, хотя
родился в России.

Желаю энергоремонтникам уверенности
в завтрашнем дне, работы спокойной, плано-
мерной и удачи профессиональной. Ну и про-
цветания нашей атомной энергетике, чтобы
она не стояла на одном месте, мы ведь экс-
плуатируем то, что построено в 80-х годах, а
пошла по пути нового развития.

Общался Николай ВАРЧИН

У Славутичі відбулася чергова звітна
конференція організації молоді ППО
ДСП «Чорнобильська АЕС». Окрім 43
делегатів, у роботі конференції взяли
участь голова Організації молоді Атом-
профспілки Павло Олещук, генеральний
директор ДСП ЧАЕС Ігор Грамоткін,
заступник генерального директора з
кадрів і режиму Євгеній Катунін, голова
профкому первинної профспілкової
організації ЧАЕС Максим Орлов та зас-
тупник голови ППО ЧАЕС Вікторія Бабак.

У вітальному слові Ігор Грамоткін від-
значив важливість кадрового «омолод-
ження» ДСП ЧАЕС для розвитку підприєм-
ства. У 2014 році на підприємство було
прийнято майже 80 молодих фахівців,
переважно випускників профільних вишів.
Генеральний директор також повідомив,
що всупереч кризовим явищам адмініст-
рація станції не збирається зупинятися на

досягнутому і має намір оголосити 2015-й
роком молоді на ЧАЕС, прийнявши на під-
приємство ще сто молодих працівників.
На завершення Ігор Іванович підкреслив
необхідність професійного розвитку та
особистісного становлення молодих фа-
хівців, відзначивши високий рівень відпо-
відальності і надії, покладені на молодь
Чорнобильської АЕС.

Павло Олещук дав позитивну оцінку
діяльності молодіжної організації ДСП ЧАЕС
у рамках Організації молоді Атомпрофспіл-
ки України, зазначивши її сумлінну участь у
всіх заходах організації, ініціативність і не-
конфліктність.

Олександр Панченко представив увазі
конференції звіт про виконану роботу за
2014 рік, який був для нього першим на
посаді голови організації молодіжного осе-
редку ППО ЧАЕС. У ході обговорення звіту
Максим Орлов високо оцінив роботу моло-

діжної «ланки» профспілкової організації
станції та поінформував конференцію про
рішення профкому ЧАЕС провести акцію
протесту біля стін Кабміну.

Заслухавши співдоповідачів, конферен-
ція одноголосно оцінила роботу Ради ОМ
ППО ЧАЕС на «задовільно».

Євгеній Катунін представив статис-
тичну інформацію про склад колективу
ЧАЕС та відзначив важливість надход-
ження нових робочих кадрів на держпід-
приємство.

На завершення більшістю голосів було
прийнято проект Комплексного плану робо-
ти організації молоді ППО ЧАЕС на 2015 рік,
доповнений такими заходами, як турнір з
пляжного волейболу, фотоконкурс та вело-
день.

Богдан СЕРДЮК,
заступник голови Організації молоді

Атомпрофспілки України

В ОРГАНІЗАЦІЯХ МОЛОДІ АТОМПРОФСПІЛКИ: РІЧНІ ЗВІТНІ КОНФЕРЕНЦІЇ

Понятие «ремонт» сродни понятию «энергия»

Для вирішення поставле-
них завдань широко впровад-
жується прогресивний досвід
європейських станцій. Підхо-
ди фахівців фінської АЕС «Ло-
вііса» в частині заміни техніч-
ного обслуговування певної
категорії устаткування його
наглядом і on-line діагности-
кою привернули увагу знач-
ним скороченням ремонту
блока. Фінський досвід був
ретельно вивчений і зараз
розробляються заходи щодо
його використання на енер-
гоблоці №4 РАЕС з подаль-
шим поширенням позитивної
практики на інші блоки.

Використання системи
«єдиного наряду» було пре-
зентовано на РАЕС під час
проведення однієї з місій тех-
нічної підтримки ВАО АЕС, у
результаті було досягнуто до-
мовленості про візит фахівців
РАЕС на Кольську атомну
електростанцію. Після вив-
чення позитивної практики на

місці рівненськими фахівця-
ми опрацьована і поступово
впроваджується електронна
форма наряду, що приве-
де в кінцевому результаті до
значного скорочення часових
витрат на оформлення допус-
ку до ремонту обладнання, до
того ж буде розширюватися
відповідна база даних доку-
ментації з виробництва та
безпечних методів проведен-
ня робіт.

Заслуговує на увагу й
система покрокових проце-
дур, при якій чітка послідов-
ність прописаних робіт під-
вищує якість ремонту і
сприяє передачі досвіду.

Велика увага приділяєть-
ся якості ремонтної докумен-
тації. При проведенні парт-
нерської перевірки ВАО АЕС
експертами було вказано на
невідповідність окремої ре-
монтної документації вимо-
гам ВАО. На сьогодні складе-
но єдиний перелік ремонтної

документації, проводиться її
категоризація та актуалі-
зація. Загальне число доку-
ментації сягає 41 тисячі оди-
ниць.

За словами начальника
відділу підготовки та прове-
дення ремонтів ВП РАЕС
Миколи Пономаренка, поряд з
впровадженням позитивного
міжнародного досвіду, засто-
сування сучасної оснастки та
інструменту значно покращує
якість ремонтів устаткування
енергоблоків РАЕС.

Практика показала про-
гресивність об’єднання ре-
монтних служб Рівненської
АЕС в єдиний енергоремонт-
ний підрозділ. Це дозволяє
контролювати й аналізувати
кожен напрям ремонту. За-
проваджена диспетчеризація
ремонтних робіт і жорсткий
зворотний зв’язок дають на-
очну картину всього комплек-
су робіт в режимі реального
часу. «Після реалізації заходів
щодо оптимізації, виконання
ремонту буде поставлено на
якісно новий рівень», — упев-
нений Микола Пономаренко.

Додатково: У 2015 році
на Рівненській АЕС запла-
новано планово-поперед-
жувальні ремонти на усіх чо-
тирьох енергоблоках. Наразі
проводиться капітальний пла-
ново-попереджувальний
ремонт на енергоблоці №1
РАЕС, який триватиме до
5 березня. Капітальний ре-
монт енергоблока №2 три-
валістю 55 діб почнеться в
березні. Середній ремонт
енергоблока №3 триватиме
з травня по липень, а се-
редній ремонт енергоблока
№4 розпочнеться наприкін-
ці серпня. Під час проведен-
ня ремонтів крім регламент-
них робіт будуть виконані
понадтипові роботи з підви-
щення безпеки енергобло-
ків. Крім цього, на енергоб-
лоці №3 будуть виконані
роботи в рамках Програми
продовження терміну екс-
плуатації.

До теми
Виконання ремонтів: запровадження
досвіду європейських АЕС

Поповнився склад «молодіжки» новими профактивістами

Підвищити ефективність проведення ремонтів
шляхом оптимізації їх тривалості, актуалізації доку-
ментації, введенням форми «єдиного наряду», вико-
ристанням системи покрокових процедур, переве-
денням певної категорії обладнання в ремонт за його
технічним станом. Такі завдання поставили перед
собою рівненські атомники для скорочення простою
блоків у планових ремонтах, підвищення якості ре-
монту з кінцевою метою — збільшення виробництва
електроенергії.

Усвідомлюють значення молодих працівників для колективу ЧАЕС

У порядку денному звітної конференції організа-
ції молоді ПАТ «Київський інститут «Енергопроект»
було два питання — звіт про роботу Ради молоді у
2013—2014 роках, розгляд плану робіт на 2015 рік.
Серед запрошених на конференцію — голова прав-
ління ПАТ КІЕП Юрій Малахов та директор з персона-
лу Олександр Фоменко.

Протягом звітного року Рада молоді будувала свою
роботу згідно з положенням про організацію молоді ПАТ
КІЕП, розділом колективного договору «Організація
молоді» та планом робіт ОМ на 2014 рік. Нині робота з
молоддю ведеться за такими напрямами: організаційна,
інформаційна, фізкультурно-спортивна, культурно-масо-
ва, шефська, підвищення кваліфікації та навчання, соці-
альний захист молоді.

За звітний період було проведено 15 заходів на тери-
торії інституту. Також члени ОМ взяли участь у заходах
Організації молоді Атомпрофспілки України. Насамперед
тих, які були спрямовані на допомогу Збройним Силам
України: збір макулатури і благодійний турнір з волейбо-
лу серед співробітників інституту. Загалом зібрали майже
10 тонн макулатури, за яку отримали 14 тисяч 340 грн. На
благодійному турнірі з волейболу зібрали ще 380 гри-
вень. На ці кошти придбали 15 комплектів термобілизни,
6 рацій для бійців АТО; кухлі і термоси закупив 211-й від-
діл інституту.

Усе це через волонтерську групу Атомпрофспілки
передали в радіотехнічну частину, яка дислокується під
Маріуполем в районі аеропорту.

У квітні 2014 року ОМ ППО ПАТ КІЕП відзначала своє
10-річчя. У рамках святкування відбулися змагання з
настільного тенісу, шахового турніру та «Веселі старти»
серед співробітників інституту. Загалом цей захід подару-
вав багато посмішок, гарний настрій та дозволив залучи-
ти широке коло як учасників, так і вболівальників.

Вперше у червні біля входу в ПАТ КІЕП було проведе-
но захід, присвячений Дню захисту дітей. До програми
входило безліч веселих конкурсів та естафет. Участь у них
брали як діти, так і дорослі.

Заслухавши доповідь голови ОМ, присутні визнали
роботу Ради молоді за звітний період задовільною.

Розглянувши план роботи на наступний рік, голова
правління ПАТ КІЕП Юрій Малахов запропонував доповни-
ти його заходами, які будуть спрямовані на допомогу дитя-
чим закладам у зоні АТО. Це доповнення всі підтримали.

Ірина ОСТРОВСЬКА

Допомога захисникам
України — першочергова
у планах роботи молоді КІЕП



26 лютого 2015 року 3№9 (743)

ІЗ ВИЇЗНОГО ЗАСІДАННЯ ПРОФІЛЬНОГО КОМІТЕТУ ВЕРХОВНОЇ РАДИ УКРАЇНИ

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)

А в АТХ снова ремонтируют технику из
зоны проведения антитеррористической
операции. На этот раз — вспомогатель-
ную, которая необходима для перевозки
живой силы, боеприпасов и т.д. Так, в
боксах автотранспортного хозяйства, по
просьбе 42-го механизированного ба-
тальона, проводят капитальный ремонт
автомобилей КамАЗ-53212, ГАЗ-66 и
ЗИЛ-131. КамАЗ кое-как доехал до места
ремонта сам, в кузове — ЗИЛ, и ГАЗ бук-
сировали на жесткой сцепке. По словам
директора АТХ, председателя благотво-
рительного фонда «Миротворец» Петра
Форостяного, бойцы просили взять на
восстановление еще БТРы, однако это
очень дорогостоящая процедура, и пока
возможности провести капремонт броне-
транспортеров нет.

Техника из Дебальцево прибыла в АТХ 8
февраля. Работники АТХ и других подраз-
делений ЮУАЭС в свободное от работы
время, просто жители города самым актив-
ным образом участвуют в восстановлении
военной техники. Там трудятся в разное
время от 12 до 30 человек. Больше всего
желающих помочь бывает в выходные,
говорит Петр Форостяный. Кроме ремонта,
электрики решили усовершенствовать тех-
нику специально для условий эксплуатации
в военное время. К примеру, функция
включения стоп-сигналов пригодится в
ночное время в боевых условиях. Поедут в
зону проведения АТО отремонтированные

автомобили не пустыми: их нагрузят про-
дуктами, одеждой, бытовыми предметами
для украинских бойцов. «Всем, что к
моменту отъезда удастся собрать», —
говорит Петр Яковлевич.

Галина НАЗАРОВА
Фото автора

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Відсутність належного фінан-
сування державних програм —
«Підтримка екологічно безпечного
стану у зонах відчуження і зонах
безумовного (обов’язкового) від-
селення», «Виконання робіт у
сфері поводження з радіоактивни-
ми відходами неядерного циклу,
будівництво комплексу «Вектор»
та експлуатація його об’єктів»,
«Підтримка у безпечному стані
енергоблоків та об’єктів «Укриття»
та заходи щодо підготовки до
зняття з експлуатації Чорно-
бильської АЕС» — означає не ли-
ше зрив виконання вищезазначе-
них державних програм, а й може
призвести до зупинки діяльності
підприємств зони відчуження та за-
грожує екологічній безпеці України.

Валерій Матов порушив пи-
тання неефективності існуючого
структурного управління підприєм-
ствами атомної енергетики та про-
мисловості, вкотре наголосив на
необхідності створення окремого
органу управління атомною галуз-
зю, який би безпосередньо зай-
мався  атомною проблематикою. 

Окремо зупинився на необхід-
ності збереження кадрового по-
тенціалу. «На ньому ґрунтується
розвиток галузі і збереження в ній
рівня безпеки». Сьогодні, нато-
мість, зазначив Голова Атом-
профспілки, продовжується відп-
лив кваліфікованих фахівців з
атомних підприємств. Причиню
зростання проблем чорнобиль-
ської зони, на його думку, є також
непрофесійність посадових осіб   і
керівників профільних міністерств,
часта зміна і відсутність таких
керівників, «які були б достатньо
обізнані з проблематикою атом-
ної галузі і приймали відповідно
правильні рішення». А це є при-
чиною неефективного розподілу

асигнувань державного бюджету,
і усе зрештою — порушення трудо-
вого законодавства, невиконання
пунктів Генеральної, Галузевої угод
та колективних договорів на під-
приємствах зони відчуження.

Уже багато років Атомпроф-
спілка намагається вирішити пи-
тання повернення витрат Пенсій-
ному фонду України на нара-
хування та доставку пільгових
пенсій (за Списком №1) — шля-
хом бюджетного фінансування
пільгових пенсій працівників зо-
ни відчуження. «Воюємо з цим,
починаючи з 2006 року. Логіка у
таких нарахуваннях відсутня,
чому підприємства несуть витра-
ти на доставку пенсій? Відбулася
техногенна катастрофа і держава
мала би виконувати функції га-
ранта, до того ж підприємства
зони відчуження не мають при-
бутку — фінансуються з бюджету.
А виходить так: дали гроші з бюд-
жету і тут же забрали. Наприклад,
цього року за державними про-
грамами мають надійти 694 млн.
грн., з них 182 млн. підуть на
оплату доставки пенсій. Надали
кошти і тут же автоматом забра-
ли. Причому, першочергові пла-
тежі — до Пенсійного фонду, а
потім — необхідні витрати на
виробничу діяльність». 

Валерій Матов торкнувся та-
кож ще однієї «больової точки»
галузі — збереження спеціалізо-
ваної медицини. Прийнятим За-
коном України «Про Державний
бюджет України на 2015 рік» (До-
даток 10) змінюється загально-
державний статус спеціалізова-
них медико-санітарних частин
ядерно-енергетичного комплек-
су в Україні шляхом передачі їх
фінансування з державного бюд-
жету на місцеві бюджети. Передача
зазначених закладів з державної
форми власності у комунальну

спричинить, на думку Голови Атом-
профспілки, непередбачувані не-
гативні наслідки у роботі галузі,
що забезпечує понад 50 відсот-
ків потреб країни в електричній
енергії. Свого часу ці заклади
створювались як частина єдиної
системи радіаційної безпеки та
захисту на об’єктах ядерно-енер-
гетичного циклу, фахове призна-
чення яких — здійснення медич-
ного забезпечення працівників
підприємств ядерної енергетики
та промисловості, членів їхніх
сімей, а також медичного моніто-
рингу стану здоров’я персоналу
режимних об’єктів з особливо
шкідливими умовами праці. У разі
передачі зазначених СМСЧ на
фінансування з місцевих бюдже-
тів виникне реальна загроза са-
мому їх функціонуванню.

У рамках виїзного засідання
учасники наради відвідали май-
данчик ДСП ЧАЕС, побували на
оглядовому майданчику об’єкта
«Укриття», у зоні монтажу Арки
(НБК), на заводі з переробки рід-
ких радіоактивних відходів та
промисловому комплексі з пере-
робки твердих РАВ, а також на
майданчику будівництва сховища
відпрацьованого ядерного пали-
ва сухого типу (СВЯП-2).

За результатами виїзного за-
сідання профільного комітету йо-
го учасниками буде розроблено
рекомендації, спрямовані на за-
безпечення повноцінної роботи
проммайданчика ЧАЕС та підпри-
ємства зони відчуження.

Нагадаємо, що відповідно до
постанови Верховної Ради України
від 15 січня 2015 року №111-VIII 4
березня буде проведено парла-
ментські слухання на тему «Про
зняття з експлуатації Чорнобильсь-
кої АЕС, об’єкт «Укриття» та перспек-
тиви розвитку зони відчуження».

Лілія СОКОЛОВА

«Еквілібристика» довкола фінансування
державних чорнобильських програм. І не тільки…

ЗАХИСТИМО ТИХ, ХТО ЗАХИЩАЄ НАС!

Cнова ремонтируют технику
для украинской армии

Повідомляємо про нову адресу тимчасового місцепере-
бування Атомпрофспілки України та редакції «Атомника
України».

Тимчасова поштова адреса для надсилання кореспонденції
ЦК Атомпрофспілки не змінилася: 01019, м. Київ-19, Атом-
профспілка, а/с №199 (замість Майдан Незалежності, 2).

Нова адреса місця розташування Атомпрофспілки (не для
кореспонденції): м. Київ, вул. Жилянська, 5-б, офіс 5. Також пові-
домляємо про нові номери робочих телефонів:
Матов Валерій Олексійович — (044) 590-18-18;
Прудніков Павло Вікторович — (044) 590-18-19;
Голота Сергій Миколайович — (044) 590-18-19;
Першин Владислав В’ячеславович — (044) 590-18-21;
Желудкова Олена Володимирівна — (044) 590-18-21;
Кручинська Надія Володимирівна — (044) 590-18-23;
Колот Інна Миколаївна — (044) 590-18-23;
Сіпєєв Валерій Іванович — (044) 590-18-21;
Колеснікова Олена Петрівна — (044) 590-18-20;
Семеняка Леся Михайлівна — (044) 590-18-20;
ФАКС — (044) 590-18-20.

Прямий зв’язок з працівниками ЦК Атомпрофспілки здійснюєть-
ся за електронною поштою:

epk@union.kiev.ua
atomspilka@gmail.com
Тимчасова поштова адреса для різної кореспонденції і нове місце-

перебування редакції газети «Атомник України»: 01033, м. Київ-33,
вул. Жилянська, 5-б, офіс 5. Редакції газети «Атомник України».

Тел./факс (044) 590-18-22.
Електронна пошта редакції газети «Атомник України»:
atomnik@union.kiev.ua, atomnik@gmail.com

ДО УВАГИ СПІЛЧАН І ЧИТАЧІВ ГАЗЕТИ

Спільним рішенням адміністрація та первинна профспілкова
організація НАЕК «Енергоатом» вирішили надати безповоротну
фінансову допомогу в розмірі 5,5 млн. грн. евакуйованим з
Донбасу працівникам Вуглегірської ТЕС та членам їх сімей.
Зазначені кошти профспілки «Енергоатома» будуть витрачені
на розміщення та харчування 270 працівників Вуглегірської ТЕС
та членів їх сімей в санаторіях та на базах відпочинку ЗАТ
«Укрпрофоздоровниця» на період до 1 червня 2015 року.

Атомники не вагаючись прийшли на допомогу своїм коле-
гам-енергетикам, адже протягом останніх місяців різко активі-
зувались бойові дії в районі міста Світлодарська (розташоване
за 20 км від м. Дебальцеве, Донецька обл.). У результаті обстрі-
лів з боку терористів «ДНР» в місті загинули дві людини, зруй-
новано житлові будинки та об’єкти соціального призначення.
Зазнала масштабних руйнувань і Вуглегірська ТЕС. Зараз ця
територія знаходиться майже в епіцентрі бойових дій.

ЗА СПРИЯННЯ АДМІНІСТРАЦІЇ

ТА ПЕРВИННОЇ ПРОФСПІЛКОВОЇ ОРГАНІЗАЦІЇ

Колектив «Енергоатома» допоміг родинам працівників
Вуглегірської ТЕС, евакуйованим з Донбасу

Кабінет Міністрів України затвердив обсяг фінансування,
передбаченого у державному бюджеті на підтримку у безпечно-
му стані енергоблоків Чорнобильської атомної станції та об’єк-
та «Укриття». Фінансування на 2015 рік передбачено в обсязі
709 млн. 688 тис. грн. Для порівняння: у 2014 році фінансуван-
ня ЧАЕС було затверджено на рівні 745,271 млн. грн.

Відповідне рішення закріплене урядовою постановою №59
від 18 лютого 2015 року.

Зокрема, 337,207 млн. грн. планується виділити на підт-
римку в безпечному стані першого-третього енергоблоків та
сховища відпрацьованого ядерного палива ЧАЕС. Ще 230, 914
млн. грн. має бути виділено на підтримку систем життєзабез-
печення ЧАЕС та контроль радіаційної безпеки, 70,603 млн.
грн. — на виведення з експлуатації окремих систем енерго-
блоків, 60,691 млн. грн. — на звільнення енергоблоків від ядер-
ного палива, 10,273 млн. грн. — на створення інфраструктури
з поводження з відпрацьованим ядерним паливом.

ФІНАНСУВАННЯ З УРІЗАННЯМ

Уряд затвердив обсяг коштів для ЧАЕС

З Южноукраїнська в зо-
ну АТО вирушив автомобіль
швидкої медичної допо-
моги, придбаний на кошти
атомників. Так колектив ДП
НАЕК «Енергоатом» відгук-
нувся на прохання керів-
ництва 61-го військового
мобільного госпіталю щодо
надання допомоги у прид-
банні транспортного засо-
бу для евакуації поранених
та травмованих військово-
службовців у зоні прове-
дення антитерористичної
операції. 

Лист медиків на адресу
колективу Южно-Українського
енергокомплексу та мешкан-
ців міста-супутника атомної
станції надійшов 26 січня. З
того часу розпочався збір
коштів. Паралельно з цим
голова первинної профспілко-
вої організації ВП ЮУАЕС
Володимир Лещотний звер-
нувся до профкому ДП НАЕК
«Енергоатом» з проханням
приєднатися до благодійної
акції. Відгуком на звернення
южноукраїнців стало виділен-
ня 150 тис. грн. Благодійної
фінансової допомоги від ко-
лективу компанії «Енерго-
атом» вистачило на купівлю
автомобіля швидкої допомоги
«WV LT 35 Rettungswagen»
(2002 року випуску). 

Транспортний засіб, при-
дбаний за сприяння благодій-
ного фонду «Мирне небо» у
Німеччині, вже 10 лютого при-
був до Южноукраїнська. Тут
коштом місцевого приватного

підприємця виконано його
діагностику та технічне об-
слуговування (заміна мас-
ла, фільтрів тощо). 

До місця призначення
автомобіль швидкої допомоги
вирушив не порожнім. До
мобільного госпіталю він до-
править пральну та дві су-
шильні машини, закуплені на
кошти, що зібрав колектив
енергоремонтного підрозділу
ВП ЮУАЕС. Верхній одяг,
білизна, взуття — все це при-
дбано для поранених бійців на
пожертви, зібрані працівника-
ми атомної станції та мешкан-
цями міста, і також буде відве-
зено до госпіталю. Попутно на
передові блокпости в районі
Маріуполя буде доправлено
овочі, консервацію, інші про-
дукти харчування, зібрані жи-

телями сусідніх з Южноукра-
їнськом сіл на заклик «Мир-
ного неба». 

«Дуже хочеться, щоб на-
ша «швидка допомога» збе-
регла життя воїнам, які стоять
нині на передових рубежах
боротьби за незалежність і
суверенітет нашої країни. А
ще краще було б, якби вона
взагалі не знадобилась і на
українську землю прийшов
довгоочікуваний та вистраж-
даний мир», — висловлює
сподівання атомників голова
первинної профспілкової ор-
ганізації ВП ЮУАЕС Володи-
мир Лещотний. Збір  коштів
триває. Благодійні пожертви
на придбання ще одного ме-
дичного автомобіля на сьо-
годні становлять майже 30
тис. грн.

На кошти атомників
придбали автомобіль швидкої медичної
допомоги для військового госпіталю
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ВИХОВАНЦІ СПОРТКОМПЛЕКСУ «ОЛІМП» ВП ЮУАЕС

В г. Одесса проходил зональный Чемпионат Украины
по греко-римской борьбе среди юношей 2000–2001
годов рождения.

В соревнованиях принимали участие 230 спортсменов
из Одесской, Николаевской, Херсонской и Кировоградс-
кой областей.

В составе сборной команды Николаевской области были
пять юных спортсменов города Южноукраинска. Ребята — вос-
питанники ККСС «Олимп» — внесли огромный вклад в копилку
медалей Николаевской области. Четверо из них стали чемпио-

нами данных соревнований, заняв первое место в своих весо-
вых категориях: Никита Политаев (весовая категория до 47 кг),
Валерий Терещенко (в.к. до 59 кг), Станислав Мальцев (в.к. до
66 кг), Артем Подакин (в.к. до 73 кг). А Никита Первомайский
занял третье место, став бронзовым призером соревнований в
в.к. до 59 кг.

Следующим стартом наших ребят будет финальный
Чемпионат Украины, где на борцовском ковре встретятся силь-
нейшие представители со всех уголков страны, и состоится он
20-22 марта 2015 года в городе Кременчуге.

Пожелаем ребятам удачи, а их наставникам терпения и
упорства в подготовке будущих чемпионов.

Секция греко-римской борьбы ККСС «Олимп»

Южноукраинцы — лучшие!

ПОЕТИЧНИМ РЯДКОМ

БЕСПОЩАДНАЯ
СУЩНОСТЬ ВОЙНЫ

Каким униженным, ненужным
и забытым

Почувствовал себя наш край родной,
А ведь когда-то мирным был и сытым,
Считался гордостью одной страны 

большой.
Народ наш украинский — работящий.
Заводы, шахты, фабрики, поля.
Трудились все на совесть люди наши,
И дружно жили мы в стране всегда.
А что же видим мы сегодня?
Разрушенные села, города…
Стреляют «Грады», пулеметы,

рвутся мины,
И содрогается от ужаса земля.
А люди прячутся в подвалах
От смертоносного металла.
За что ж холодные умы
Народ на муки обрекли?
Угрюмый вид, измученные лица,
У многих вдребезги расколотая 

жизнь.
И надо ж было этому случиться…
Ни с чем такое горе не сравнить.
И комом к горлу подкатила жалость,
Что жгла уже давно в моей груди.
Жестокой правдой в сердце

отозвалась
Беспощадная сущность войны.

Анатолий ЕЩЕНКО,
ветеран труда ГП «ВостГОК»

Мы много раз собирались
семьей попасть в цирк. Желание
у нас было, были и возможно-
сти, но, как говорят, для полного
счастья всегда чего-то не хвата-
ет: то 5 рублей, то 5 минут. И,
конечно же, когда профком пре-
доставил такую замечательную
возможность — попасть на цир-
ковое представление — мы были
просто счастливы.

Все было построено, как спек-
такль, как единое целое, номера
связаны один с другим по сценарию.
Музыкальное и световое сопровож-
дение, красивые костюмы, количе-
ство и качество номеров, смешные
животные (например, носухи), доб-
рые и такие теплые слова о вере в
чудеса не могли оставить равнодуш-
ным не только ни одного ребенка в
зале, но и взрослого.

Я поворачивалась к своей де-
вочке, видела ее доверчиво-вос-
торженный взгляд и понимала, что
мы смотрим одинаковыми глазами.
Это и есть сила искусства и, конеч-
но же, частичка волшебства, ведь
представление было новогодним.
Это было хорошее, доброе, каче-
ственное шоу.

Если вы уже очень взрослые и
не верите в чудеса, но хотите,
чтобы в них верили ваши дети, если
вы давным-давно не были в цирке,
не упускайте такой уникальной и
замечательной возможности, кото-
рую всем работникам ГП «ВостГОК»
предоставляет профсоюз. Ведь
всем известная формула о том, что
чудеса случаются только с теми,
кто в них верит, работает до сих
пор, возможно, именно сейчас.

Спасибо Восточной объединен-
ной организации профсоюза и ее
председателю Борису Николаевичу
Филиппову за нашу интересную
поездку. Особую благодарность
хочется выразить Наталье Ши-
пуновой, председателю профкома
ЦНТКиД, за оперативное информи-
рование, а также Ларисе Сидо-
ренко, главному специалисту по
оздоровительной работе и рабо-
те с молодежью ВООП, которая
смогла окружить всех заботой, вни-
манием и участием во время по-
ездки.

На цирковом представлении в
Кривом Роге побывали 53 челове-
ка: дети с родителями — членами
Восточной объединенной органи-
зации профсоюза. Билеты в цирк
приобретались за свой счет, плюс
каждый внес 10 гривен за проезд.
Профсоюзом же была организова-
на сама поездка и оплачена основ-
ная часть транспортных услуг.

Ксения КОВАЛЕНКО,
профгрупорг ЦБС ЦНТКиД

ДОЗВІЛЛЯ СПІЛЧАН

Надо верить в чудеса!

В спортивно-оздоровительном комплек-
се ЗАЭС стартовала XIV спартакиада цехов и
подразделений Запорожской АЭС, пред-
приятий и организаций города Энергодара.
Весь 2015 год соревноваться спортсмены
будут в 17 видах спорта, среди которых
перетягивание каната, настольный теннис,
шашки, шахматы, волейбол, баскетбол,
мини-футбол, плавание, гиревой спорт,
бадминтон, дартс и другие.

Спартакиаду-2015 открыл турнир по перетя-
гиванию каната. Перед началом соревнований
состоялась торжественная церемония закрытия
Спартакиады-2014 и награждение ее победите-
лей. Почетными гостями на празднике были
представители ОП «Запорожская АЭС», ОП
«Атомэнергомаш» и Энергодарской городской
власти.

«Спартакиада — это отличное настроение,
радость побед, демонстрация хороших физи-
ческих навыков. Но прежде всего — это уни-

кальная атмосфера, которая дает возмож-
ность работникам станции почувствовать себя
командой не только на рабочем месте. Участие
в спартакиаде не только укрепляет сплочен-
ность коллектива и воспитывает стремление к
победе, но и является кузницей спортсменов,
которые в дальнейшем отстаивают честь
Запорожской АЭС на соревнованиях разного
уровня», — подчеркнул генеральный директор
Запорожской АЭС Вячеслав Тищенко.

По итогам года в Спартакиаде-2014 уча-
стие принял 31 цех Запорожской АЭС по 17
видам спота, два из которых — пляжный фут-
бол и бадминтон, были включены в программу
соревнований впервые.

В 2014 году была проделана большая
работа по улучшению организации спортив-
ной работы на Запорожской АЭС, отметил
директор спортивно-оздоровительного ком-
плекса Виктор Диброва. В течение года про-
шло 176 соревнований по различным видам

спорта, посвященных памятным датам и
праздникам, в которых приняло участие более
4000 человек. Но самым массовым мероприя-
тием прошлого года была Спартакиада,
собравшая 3500 человек — представителей
цехов и подразделений ОП ЗАЭС, ДТЭК,
городского отдела образования, в/ч 3042, ОП
«Атомэнергомаш», Первого государственного
пожарно-спасательного отряда, наладочно-
монтажного предприятия.

Отрадно, что здоровый образ жизни стано-
вится нормой. Все энергетики и жители города
Энергодар каждый год с нетерпением ждут
начала спортивных баталий. Движение, занятие
любым видом спорта, посещение спортивных и
к тому же зрелищных соревнований — теперь
просто потребность людей. А если говорить о
спартакиаде как таковой, то она несет большой
положительный заряд не только участникам, но
и зрителям. Она стала востребованной. Ее ждут.
К ней готовятся.

На Запорожской АЭС стартовала спартакиада-2015!

Согласного календарному плану
проведены спортивные мероприя-
тия. Это спартакиады КФК города,
подразделений комбината, физ-
культурных организаций Атомпроф-
союза, допризывной молодежи,
учебных заведений и общеобразо-
вательных школ, областная спарта-
киада газовых служб Днепропет-
ровщины; областные и городские
чемпионаты, первенства, кубки,
личные и праздничные турниры по
видам спорта; легкоатлетические и
велопробеги к знаменательным да-
там нашего города; оказана помощь
в проведении всеукраинского тра-
диционного мотокросса на призы
дирекции комбината и города в
честь Дня шахтера и Дня города.

В 54-й спартакиаде КФК по 11
видам спорта участвовали 26 кол-
лективов, в т.ч. 14 коллективов физ-
культуры предприятий ВООП. По-
бедителем стала команда ГМЗ
(физорг Коноплев В.), набрав 255
очков. Вторым призером — РМЗ
(Инюткина Т.), третьим — АТХ (Ма-
щенко В.).

В ХI спартакиаде подразделе-
ний комбината приняли участие
более 440 человек. В первой группе
победила команда ГМЗ, во второй
— ВВО (физорг Потапенко Д.).Также
проведены дни здоровья и внутрен-
ние соревнования в подразделе-
ниях ГМЗ, РМЗ, АТХ, ВВО, ЖДЦ,
управления.

На базе ФОЦ работали спортив-
ные секции по футболу, волейболу,
триатлону, легкой атлетике, плава-
нию, боксу, дартсу, настольному
теннису, теннису, тайскому боксу, в
которых систематически занима-
лось 178 человек.

В группах здоровья («Опти-
мист», КЛБ «Ритм», пилатес, аэро-
бика, хатха-йога, акваэробика, за-
нятия на доске Евминова, теннис,
футбол, волейбол, футзал) занима-
лось 223 человека.

Выполнялась программа по
обучению плаванию учащихся 3-4
классов общеобразовательных
школ города (совместно с отде-
лом городского образования),
прошло обучение 1875 учащихся.

В прошлом году были примене-
ны новые формы приобщения тру-

дящихся комбината и членов их
семей к оздоровительным меро-
приятиям. Проведены соревнова-
ния «Папа, мама и я — спортивная
семья», в которых приняло участие
19 семей. Организованы и работают
группы акваэробики, хатха-йога,
секция детского тенниса. Значи-
тельно увеличилось количество де-
тей, обучающихся плаванию, за счет
работы инструктора по физкультуре
Осипчука А. — более 70 детей в
месяц или 730 посещений. Прив-
лечены к занятиям в плавательном
бассейне инвалиды — 12 человек.

Благодаря взаимопониманию и
финансовой поддержке руковод-
ства ВООП воспитанники спортив-
ных секций, рабочая спортивная
молодежь подразделений комбина-
та, ветераны спорта принимали уча-
стие в областных, всеукраинских,
международных соревнованиях и
достойно представляли честь наше-
го коллектива, занимая призовые
места. Сборные команды комбина-
та по видам спорта принимали уча-
стие в традиционной спартакиаде
физкультурных организаций Атом-
профсоюза и по итогам заняли 3-е
призовое место.

Спортивную честь ВООП отста-
ивала рабочая молодежь подразде-
лений комбината. ГМЗ: Геннадий
Бганко, Сергей Данилов — арм-
спорт, Юрий Гаврилюк — футзал,
Артем Косенков, Яков Скороба-
гатько, Александр Боличевский,
Виталий Кошевой — волейбол,
Андрей Прозоровский — гиревой
спорт, Олег Коваленко, Денис Исаев
— плавание. РМЗ: Александр Бе-
резка — шахматы. АТХ: Виктор Ма-
щенко — настольный теннис. ВВО:
Михаил Лемиш — армспорт, Влади-
мир Невинный, Тамара Филиппова
— шахматы. ЦЛ КИПиА: Сергей
Шостак — армспорт. ФОЦ: Василий
Шостак — гиревой спорт, армспорт,
Евгений Буряк — футзал, Владимир
Николаев, Алексей Саенко, Андрей
Осипчук — плавание.

Воспитанники секции футбола
(тренер Петр Шеремет) благодаря
поддержке руководства ВООП при-
няли участие в первенстве области
среди юношеских команд по футбо-
лу. Сборная команда ВООП по во-

лейболу (тренер Александр Соло-
губ), костяк которой состоит из
рабочих ГМЗ, достойно выступала
во многих турнирах. Заняла второе
место в чемпионате Криворожья и
третье место в спартакиаде Атом-
профсоюза.

Приятно сегодня назвать имена
наших ведущих спортсменов и вете-
ранов спорта, которые своими
результатами заставляют говорить
о нашем городе, о нашем спортив-
ном коллективе: Роман Романенко
— мастер спорта по легкой атлети-
ке, член сборной команды Украины,
бронзовый призер Кубка Европы в
беге на 10000 м, чемпион Украины
на марафонской дистанции. Завое-
вал право участвовать на чемпиона-
те мира в Пекине в 2015 году в
составе сборной Украины; Анатолий
Бондаренко — чемпион Украины
среди молодежи в полумарафоне;
Валерий Литовченко — чемпион
Украины среди ветеранов по пауэр-
лифтингу.

Значительно улучшилась за
год материально-техническая ба-
за. 8 месяцев работал зимний пла-
вательный бассейн. Отремонтиро-
ван зал бокса — постелен линолеум,
заканчивается ремонт в атлетиче-
ском зале, полностью заменено
освещение и окна на металлопла-
стиковые. Заменены окна и освеще-
ние в «голубом» зале. Произведен
ремонт центральной арки стадиона,

сделан капитальный ремонт и заме-
на системы канализации в туалетах
на первом этаже. Заменена плитка в
холле на первом этаже. Выполнен
косметический ремонт сауны с
заменой освещения, отремонтиро-
вана кровля здания спорткомплек-
са. Установлены новые зеркала в
атлетическом, «голубом» зале и в
фойе, отремонтированы помеще-
ния для настольных игр с заменой
освещения, а также инструкторская.
Было обеспечено освещение авто-
стоянки перед спорткомплексом и
произведен ремонт освещения
центральной аллеи.

Приобретен радиомикрофон и
комплект современного звукового
оборудования, а также электронное
табло в игровой зал.

Я благодарен коллективу ФОЦ
за работу. Большое спасибо адми-
нистрации и профсоюзному коми-
тету предприятия за поддержку
наших начинаний и заботу о разви-
тии спорта. Всем физкультурникам
и спортсменам желаю новых дости-
жений в 2015 году!

Владимир НИКОЛАЕВ,
директор ФОЦ

На снимке: чемпион Украины
среди молодежи в полумарафо-
не Анатолий БОНДАРЕНКО (спра-
ва) с главным специалистом по
спортивно-массовой работе ЦК
Атомпрофсоюза Украины Нико-
лаем МЕРКУШЕВЫМ

Гордимся достижениями, заботимсяГордимся достижениями, заботимся
о развитии спортао развитии спорта

За 2014 год коллективом физкультурно-оздоровительного цент-
ра ГП «ВостГОК» совместно с физоргами подразделений при актив-
ной поддержке ВООП проведено 160 спортивных мероприятий, в
которых приняло участие 10680 человек. Всего в прошлом году
зарегистрировано более 100000 посещений ФОЦ жителями города.
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